
 

 

Dansk Sundhedspsykologisk Selskab styrelsesmøde  
 
3. oktober 2023  
 
Virtuelt møde over Zoom 
 
Til stede: Ingeborg Farver Vestergaard, Victoria Bonderup (referent), Kim Oskar Bakbo Carlsen, Peter la 
Cour 
Afbud: Yoon Frederiksen, Annika von Heymann, Lisbeth Frölich 
 
1) Konstituering 
Styrelsen består af følgende: Ingeborg Farver Vestergaard, Victoria Bonderup, Kim Oskar Bakbo Carlsen, 
Yoon Frederiksen og Annika von Heymann 
Suppleanter: Peter la Cour og Lisbeth Frölich 
 
Styrelsen konstituerer sig som følger: 
Formand: Ingeborg Farver-Vestergaard genvalgt 
Næstformand: Kim (Peter er afgående) 
Kasserer: Victoria (Beate er afgående) 
 
Vi taler om opgaverne forbundet med de forskellige poster.  
Ingeborg ønsker en beskrivelse af kerneopgaver og arbejdsgange, således at styrelsens virke kan være 
mere bæredygtigt. Dette kunne lægges i et fælles drev. Peter mener at vi har et sådant drev, hvilket skal 
undersøges.  
Vi taler desuden om, om det ville give mening at have fordelt opgaven som postkasseansvarlig eller 
erhverve sig en studentermedhjælper, som vi før har talt om.  
 
Annika og Yoon som ikke deltager i dag, kan byde ind, hvis der er nogle opgaver, som de gerne vil varetage. 
 
Victoria sender ny konstituering til Riffat og hjemmesideansvarlig Michelle, således at det kan rettes.  
 
2) Diverse høringer (smerte, ADHD, hjerte-pal og hjerte-SCAD) 
Smerte:  
Peter har forsøgt at inddrage relevante smerteeksperter, ex Tonny Elmose, hvilket dog ikke rigtig er lykkes. 
Han har dog skrevet et fyldestgørende, men kritisk, svar og med ønske om, at behandlingen af 
smerteområdet “går om”. Særligt er der ønske om, at den psykologiske del fylder mere, således at det ikke 
bliver tørret af på primærsektor og/eller sygeplejersker.  
Der er deadline i denne uge og DP skal sammenfatte en holdning som gives som svar.  
 
ADHD:  
Lisbeth har tidl. delt nogle kommentarer omk. Emnet, men os der deltager ved dagen møde, har ikke nogen 
kommentarer.  
 
Hjerte-grupper: 
Der skulle være bedt om udpegning af medlemmer til 2 grupper under Dansk Cardiologisk Selskab . De er 
indsendt centralt til DP, og skulle derfor lægges under udpegninger og høringer på hjemmesiden.  
Victoria planlægger at søge den ene af grupperne og skal nok være behjælpelig med at prikke til den anden. 
Vi udsender til alle medlemmer, såfremt det kan nås.  
 
3) SPU mødet 28/9 
Peter og Ingeborg har tidligere hver været med til et møde med noget forskellige stemninger.  
Der har ikke været deltagelse fra vores selskab ved seneste SPU-møde. Der er blevet udsendt referat, og vi 
kan her orientere os.  
Næste møde er et formandskollegie, 9. november, hvor Ingeborg planlægger at deltage og Kim vil forsøge at 
deltage enten fysisk eller hybrid, hvis han kan. 
 
4) Kurser 
Sølve Storm Falkenberg underskrevet kontrakt vedr. kurset "Kønsminoriteter i sundhedspsykologisk 
praksis", og Yoon har søgt om forhåndsgodkendelse til specialiseringsmodulet. 
Kursusafgiften på dette kursus, skal være den samme som ved sundhedsadfærdsmodelskurset.  



 

 

Der mangler underskrift på kurset med Mai-Britt Guldin, men forventer den snarest, så der også kan søges 
om forhåndsgodkendelse til dette kursus.  
Hotel Nyborg strand er booket til begge kurser. 
 
På Sundhedsadfærdskurset er der for nuværende 11 tilmeldte plus Victoria. Så det bliver afholdt.  
Alle må gerne dele information om kurset igen, da der fortsat er ledige pladser.  
 
5) Webinarer 
Victoria har skrevet til nogle forskellige af de mennesker vi brainstormene på sidst og afventer svar.  
Førstkommende webinar bliver: 
onsdag d. 29.11 kl. 15-16. 
Det bliver med Peter la Cour omkring den 4-dimensionelle sundhedsmodel, kritik og udvidelse. 
Peter laver zoom-link og skriver teasertekst. 
Victoria laver grafik og melder ind til hjemmesideansvarlig, samt skriver ud om deling.  
 
6) Opfølgning på lukning af Pall. og onkologi 
Kim har modtaget opgørelser på regnskabet og undrer sig over at kontoen ikke er lukket og overført til 
sundhedspsykologisk selskab. Kim følger op på dette.  
Kim følger desuden op på udgifter til ERFA-grupper, samt hvordan disse afregnes. Mener dog ikke at det er 
de store beløb. 
 
7) Sundhedspsykologisk fagnævn 
Der mangler fortsat 2 medlemmer i fagnævnet.  
Der er sendt mail ud til de sundhedspsykologiske supervisorer. Umiddelbart er der ikke nye der har meldt 
sig.  
Kim tjekker op på om nogen fra onkologi og palliation kunne spørges (Mette Lund nævnes som bud) 
 
8) Nye datoer for styrelsesmøder fastlægges 
 
7. november kl. 19.30 
5. december kl. 19.30 
9. januar kl. 19.30 
6. februar kl. 19.30 
5. marts kl. 19.30 
9. april kl. 19.30 
7. maj kl. 19.30 
11. juni (fysisk møde) 


